
Утворення множини іменників і прикметників 

Іменники та прикметники на -о та -а 

В італійській мові іменники та прикметники мають два роди: чоловічий 

(maschile) і жіночий (femminile). Більшість іменників і прикметників чоловічого 

роду закінчуються в однині на -о, а у множині на -і. Натомість іменники і 

прикметники жіночого роду в однині мають закінчення -а, а у множині -е. 

maschile femminile 

singolare in -o plurale in -i singolare in -a plurale in -e 

libro rosso libri rossi casa nuova case nuove 

 

Іменники на -е 

Деякі іменники чоловічого та жіночого роду в однині мають закінчення  

-е, а у множині -і. 

1) Багато іменників на -ore, -ale та -iere мають чоловічий рід: 

еrrore → errori, attore → attori, sapore → sapori, stivale → stivali, giardiniere → 

giardinieri та ін. 

2) Багато іменників на -ione, -udine та -ice мають жіночий рід: 

azione → azioni, abitudine → abitudini, attrice → attrici та ін. 

 

Іменники на -а 

Деякі іменники чоловічого роду грецького походження мають закінчення 

-а в однині та -і у множині: 

panorama → panorami, problema → problemi, programma → programmi, tema → 

temi, clima → climi, telegramma → telegrammi. 

Деякі іменники на -ista, які часто вказують на професію, мають однакову 

форму однини чоловічого та жіночого роду: il/la turista, il/la barista, il/la tassista, 

il/la pessimista, il/la regista. 

У множині іменники чоловічого роду закінчуються на -і (i turisti, і baristi, 

і tassisti, і pessimisti, і registi), а іменники жіночого роду на -е (le turiste, le bariste, 

le tassiste, le pessimiste, le registe). 

 

Іменники жіночого роду на -і 
Деякі іменники жіночого роду грецького походження мають закінчення -і 

в однині та у множині: 

la crisi → le crisi, l’analisi → le analisi, la tesi → le tesi, la sintesi → le sintesi, l’ipotesi 

→ le ipotesi, la perifrasi → le perifrasi, l’enfasi → l’enfasi. 

 

Незмінювані іменники 

До іменників, які не змінюються у множині, належать: 

 іменники з наголошеним кінцевим голосним: il caffè → i caffè, la città → 

le città, l'università → le università; 

 іменники, що закінчуються на приголосний: lo sport → gli sport, il film → 

i film, il bar → i bar; 



 односкладові іменники: il re → i re, lo sci → gli sci; 

 іменники жіночого роду із закінченням -ie: la serie → le serie, la specie → 

le specie (виняток : la moglie → le mogli); 

 іменники із закінченням -i: la crisi → le crisi, l’analisi → le analisi, l’ipotesi 

→ le ipotesi; 

 скорочені іменники: la foto(grafia) → le foto(grafie), l’auto(mobile) → 

le auto(mobili), la moto(cicletta) → le moto(ciclette), la bici(cletta) → 

le bici(clette), il cinema(tografo) → i cinema(tografi). 

 

Іменники чоловічого роду на -іо 

Іменники із закінченням -іо, якщо в них -і- не наголошений, у множині 

мають лише одну літеру -і, навпаки, якщо -i- наголошений, у множині вони 

мають дві літери -ii: 

еsempio → esempi 

esercizio → esercizi 

zio → zii 

 

Іменники та прикметники чоловічого роду на -co та -go 

Якщо наголос падає на передостанній склад, у множині додається -h-; 

якщо, навпаки, наголос падає на третій від кінця склад -h- не додається. 

il fuoco → i fuochi 

l’albergo → gli alberghi 

fresco (agg.) → freschi 

il medico → i medici 

l’asparago → gli asparagi 

fantastico (agg.) → fantastici 

Винятки: amico → amici, greco → 

greci 

Винятки: incarico → incarichi, obbligo 

→ obblighi 

Деякі іменники мають дві форми множини (-chi / -ci, -ghi / -gi): 

chirurgo → chirurgi/chirurghi, stomaco → stomaci/stomachi. 

 

Іменники чоловічого роду на -logo 

Іменники, що позначають неістот (предмети), мають у множині -loghi, тоді 

як іменники, що позначають людей, мають у множині -logi. 

il dialogo → i dialoghi l’archeologo → gli archeologi 

lo psicologo → gli psicologi 

 

Іменники та прикметники жіночого роду на -ca та -ga 

Усі іменники та прикметники жіночого роду із закінченням -ca та -ga у 

множині закінчуються відповідно на -che та -ghe. 

amica simpatica → amiche simpatiche collega belga → colleghe belghe 

 



Іменники жіночого роду на -cia та -gia 

Якщо перед -cia та -gia стоїть приголосний, то у множині іменники 

закінчуються відповідно на -ce та -ge.  

Якщо перед -cia та -gia стоїть голосний або якщо наголос падає на -i-, то у 

множині іменники закінчуються відповідно -cie та -gie. 

la pancia → le pance 

la pioggia → le piogge 

la farmacia → le farmacie 

la valigia → le valigie* 

la ciliegia → le ciliegie* 

*Також існують форми ciliege та 

valige. 

 


